
Tonful (Acetaminophen, Carisoprodol) 

【OPAN5】Tonful Tab®                  ATC Code：M03BA52 

中文名： 痛福錠  «永信藥品» 

主成分： Each tablet contains:  

  Acetaminophen..........350mg 

  Carisoprodol…………175mg 

適應症： 神經痛、關節痛、腰痛、背痛、扭傷、肌肉痛、脊椎炎、肌肉痙攣、關節周圍

炎、斜頸。 
 
藥理分類： Analgesic, Nonopioid; Antipyretics; Skeletal Muscle Relaxant. 

作用機轉： 1.Analgesic effects are believed to be due to activation of descending serotonergic 

inhibitory pathways in the CNS. Antipyresis is produced from inhibition of the 

hypothalamic heat-regulating center. 

           2.Carisoprodol blocks interneuronal activity and depresses polysynaptic neuron 

transmission in the spinal cord and reticular formation of the brain. 
 
用法用量： Administration: Orally, without regard to meals. 

Dosage :  

Adult: 

                 1~2 tablets TID 
 
不良反應： 黃疸、噁心、嘔吐、胃部痙攣或胃痛、上腹漲或痛。 
 
注意事項： 1.兩次使用間隔請勿短於 4小時。 

            2.習慣性飲酒之患者，應小心投與本藥，因 acetaminophen可能造成肝傷害。 

            3.12歲以下兒童不建議使用本藥。 
 
懷 孕 期：  1. Acetaminophen crosses the placenta (Naga Rani 1989). 

          2. An association between maternal acetaminophen use and cryptorchidism 

(undescended testis) has been observed (Fisher 2016; Snijder 2012). 

            3. Acetaminophen is considered appropriate for the treatment of pain and fever in 

pregnancy (SMFM 2017). 

           4. Acetaminophen may be used as part of a multimodal approach to pain relief   

following cesarean delivery (ACOG 2019), for the treatment of acute migraine in 

pregnant patients (Burch 2019; Hamilton 2019a) and is recommended for the 

treatment of fever in pregnant women diagnosed with influenza (ACOG 753 

2018). 
 
授 乳 期： 1.Acetaminophen會分泌至乳汁中，但 AAP認為接受本藥治療期間之授乳婦可

繼續哺乳。 

            2. Acetaminophen is one of the preferred non-narcotic agents (Sachs 2013) and is 

considered compatible with breastfeeding when used in usual recommended doses 

(WHO 2002). 

            3. Carisoprodol and its active metabolite, meprobamate, are present in breast milk.             

 

 


